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Kort verslag van het gesprek van informateur Pierre Bos met D66 op 23 maart 2022

Aanwezig: Pierre Bos informateur
Sascha Kraus D66
Marko Konings D66
Luuk Verstegen D66
Leandra Kilian griffier

1. Opening
De heer Bos heet de vertegenwoordigers van D66 welkom en feliciteert hen met de 
verkiezingsuitslag. 

2. Verkiezingsuitslag
- D66 had gehoopt op iets meer stemmen en wellicht een vierde zetel. D66 is echter ook 

tevreden over het resultaat. Ze zijn nu de derde partij in Bernheze. 
- D66 concludeert dat de achterban redelijk stabiel is. In Heeswijk-Dinther heeft D66 meer 

stemmen gekregen dan tijdens voorgaande verkiezingen. Waarschijnlijk heeft dat te maken 
met de komst van Marko Konings en Ad Donkers naar D66. 

3. Collegevorming
- Gelet op de verkiezingsuitslag vindt D66 het vanzelfsprekend dat het CDA het voortouw 

neemt. Het CDA is de grootste partij en heeft een zetel gewonnen. 
- Voor een coalitie zijn er volgens D66 diverse mogelijkheden en is er geen enkele partij die 

buiten beschouwing hoeft te blijven. D66 is graag bereid tot deelname aan de coalitie.
- In eerste instantie gaat D66 uit van een coalitie met drie partijen. Een coalitie met vier partijen 

behoort ook tot de mogelijkheden volgens D66, maar de partij vindt het dan wel belangrijk dat 
de coalitie niet te groot wordt. Dat komt de politiek niet ten goede. Een combinatie van vier 
partijen met CDA, Lokaal en twee andere partijen is daarom volgens D66 geen wenselijke 
combinatie. 

- D66 gaat uit van drie fulltime wethouders. Deelname aan de coalitie zonder het leveren van 
een wethouder is voor D66 niet bespreekbaar.

4. Kernpunten 
Beleidsmatige prioriteiten D66

1. Gezonde leefomgeving; lucht, water en voorzieningen
 Ten aanzien van lucht- en waterkwaliteit wil D66 op zoek naar de knoppen waaraan de 

gemeente kan draaien. Wat kunnen we als gemeente zelf doen?
 Het gaat D66 bij een gezonde leefomgeving om het brede kader. Denk bij elk thema na 

over wat de gevolgen zijn voor bijvoorbeeld de luchtkwaliteit. De partij koppelt het dus niet 
enkel aan de landbouwtransitie. D66 noemt als voorbeeld het mobiliteitsplan waarmee, in 
geval van meer mogelijkheden voor fietsers, ook een bijdrage wordt geleverd aan schone 
lucht. 

 D66 vindt groen en sport in elke kern belangrijk.
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2. Woningbouw 
 D66 vindt het van belang dat de woonvisie kordaat wordt uitgevoerd en vindt het ook 

belangrijk dat goede initiatieven van inwoners een kans krijgen. De gemeente hoeft niet 
alles zelf in eigen hand te houden. 

3. Transitie landbouw en energie
 De Regionale Energiestrategie (RES) is vastgesteld en er ligt een beleid voor 

zonneparken. Voor zoekgebieden wind nog niet. Volgens D66 moet de gemeente 
aangehaakt blijven op de nieuwste ontwikkelingen.

 D66 vindt het belangrijk om inwoners deelgenoot te maken van de urgentie en inwoners 
ook te laten mee profiteren daar waar mogelijk. 

 D66 is van mening dat boeren die willen stoppen met hun bedrijf mogelijkheden moeten 
krijgen en dat geldt ook voor boeren die door willen gaan. 

 De keuzes in een omgevingsplan mogen van D66 progressiever zijn dan tot nu toe het 
geval is in het bestemmingsplan of in de beleidsregels. D66 is voorstander van 
gebiedsvisies en noemt als voorbeeld het beleid teeltondersteunende voorzieningen; op 
sommige plekken zijn veel mogelijkheden en bijvoorbeeld in de groenblauwe mantel niet.

4. Luisteren naar de inwoners/participatie

5. Regionale samenwerking/krachtig bestuur

Grootste uitdagingen voor Bernheze

- De beleidsmatige prioriteiten van D66 sluiten volgens de partij voor groot deel aan bij de Staat 
van Bernheze. Daarin worden deze onderwerpen niet als uitdagingen geformuleerd, maar dat 
zijn ze volgens D66 wel. 

- Woningbouw en participatie benoemt D66 als de belangrijkste uitdagingen. D66 hoopt dat de 
nieuwe participatievisie spoedig is ingebed in de organisatie en hoopt ook op nieuwe vormen 
van participatie. D66 vindt ook dat de raad in dit opzicht proactief gedrag moet laten zien. 

Actualiseren beleid

D66 zou graag zien dat in de komende raadsperiode de nota gemeenschapshuizen, het 
mobiliteitsplan en het subsidiebeleid sport worden geactualiseerd. D66 vindt het belangrijk dat 
meerdere scenario’s worden voorgelegd aan de raad en daarover het gesprek wordt gevoerd. 

5. Breekpunten
D66 staat open voor het gesprek. De partij vindt het daarbij wel belangrijk dat stappen voorwaarts 
worden gezet op de hoofdthema’s van D66, waarbij de partij er begrip voor heeft dat er prioriteiten 
moeten worden gesteld. 

6. Maatschappelijke opgaven, trends en ontwikkelingen
De “Staat van Bernheze”
- D66 concludeert dat veel van de kernpunten van D66 terugkomen in de Staat van Bernheze, 

waarbij D66 deze punten eerder zou beschrijven als uitdagingen. ‘Gelijke kansen’ zou ook een 
kapstok kunnen zijn.

- Volgens D66 moet je sommige zaken regionaal oppakken, maar zou je wel wat meer lokale 
invloed willen hebben. D66 is blij met de inzet van de griffiers in de regio om de raden meer 
grip te geven op de regionale samenwerkingsverbanden en de partij noemt als voorbeeld de 
regionale bijeenkomsten.
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Democratische kwaliteit in Bernheze
- D66 geeft aan zich de afgelopen periode te hebben ingezet in de werkgroep en zal dat ook de 

komende periode doen. D66 hoopt dat de raad deze periode daadwerkelijk stappen zet in het 
verbeteren van de democratische kwaliteit.

- D66 is onder andere van mening dat de commissievergaderingen meningsvormend zouden 
moeten zijn en niet oordeelsvormend. Verder zou volgens D66 uit de voorstellen aan de raad 
en commissies moeten blijken wat het doel is, wat de beoogde resultaten zijn en welke 
varianten/scenario’s mogelijk zijn. 

7. Tot slot
De heer Bos geeft aan dat hij na afloop van de zeven gesprekken zal beoordelen of een 
vervolggesprek nodig is. De heer Bos dankt de vertegenwoordigers van D66 voor het plezierige 
gesprek en geeft aan dat de griffier voor het verslag zorgt.  


